

國立陽明交通大學陽明校區垃圾分類處理原則

	鋁罐罐	玻璃製品	塑膠保特瓶	紙類	廚餘	無法分類
生活垃圾						
	分類後資源回收		紙類回收		廚餘桶	

實驗廢棄物	軟製品：蒐集後裝袋處理，送至一般垃圾場					
	口罩	擦手紙	衛生紙	外包裝	parafilm	實驗膠帶
						

實驗廢棄物	硬製塑膠品：以透明滅菌袋貼滅菌指示膠帶滅菌後裝袋，統一送至一般垃圾場醫療廢棄物處							
	手套	有疑慮或沾染血液垃圾	離心管	滴管、塑膠 pipet (已套袋亦屬此類)	Tip、eppendorf	塑膠試管	培養皿	試劑或塑膠藥品瓶
								

實驗廢棄物	玻璃製品：清洗乾淨蒐集後資源回收							
	血清瓶	三角燒杯	一般燒杯	玻璃pipet	化學空瓶			
								
	1.廠商回收 2.相容性分類清洗後除去外包裝資源回收 3.如危險無法清洗可至固體廢棄物處理。							

實驗廢棄物	生物固體廢棄物：紙箱盛裝定時送生物廢棄物貯流室清運			化學廢棄物：化學貯留室定時定點清運 液體：相容性分類於廢液桶 固體：分類裝箱、分享：堪用未過期分享處理		
	針頭針筒	玻璃試劑瓶 (無法清洗回收者)	碎玻璃	化學廢液	廢藥品	藥品分享
						

★ 即日起依上述規定重新分類，如未符合規定者，將不予以協助清運，如未分類而自行送至垃圾場者，將調閱監視器畫面，依環保署廢棄物清理法第50條，處新臺幣1,200元以上6,000元以下罰鍰。

Principle of Garbage Sorting in Yang Ming Campus

	Aluminum can	Glass	Plastic bottles	Paper	Kitchen waste	Others trash
Household Garbage						
	Resource Recycle			Paper recycle	Trash can	Garbage bag

	Soft products : collect in a bag and take to the dump area					
Lab Garbage	Mask	Tissue	Toilet paper	Package	parafilm	Lab tape
No autoclave						

	Plastic products : package in transparent bag labeled with autoclave tape and send to medical waste of refuse area in uniformly								
Lab Garbage	Need autoclave	Gloves	Trash with Pollutant or blood	Tubes	drop、plastic pipet	Tip、eppendorf	Test tubes	Dishes、tasks and well	Reagent bottles
Lab Garbage	Need autoclave								

	Glass products : after clean them and recycle						
Lab Garbage	Glass recycle	Serum Bottles	Erlenmeyer flask	Beaker	Glass pipet	Chemical bottles	
Lab Garbage	Glass recycle						
1. Wash it and remove the package 2. Recycle 3. If it is a danger chemical then take to the dump area							

	Biological waste : package in the boxes and clean in routine time			Chemical waste : clean in routine time Liquid : chemical compatibility drop in barrel Solid : recycle or share with other labs (not expired)			
Lab Garbage	Industry Clearance	Syringe & Needle	Reagent glass bottle (could not clean it)	Wreckage glass	Chemical waste	Compound waste	Sharing Drug
Lab Garbage	Industry Clearance						

★ From now on, please do the recycle according to the above rule. If you don't follow the rule and take out the trash by yourself, we will not be provided the clearance assistance and be punished 1,200 to 6,000 NT dollars.

Sort in 2 packages